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Klinisk Institut 
Selma Lagerlöfs Vej 249 
9260 Gistrup 
Tlf. 9940 2430 
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Deltagere:  
 
Svend Birkelund, formand (SB), Simone Riis Porsborg (SRP), Louiza Bohn Thomsen (LBT), Jette Kolding 
Kristensen (JKK), Taylor Samuel Sweka (TS), Johanne Nøris Jensen (JJ), Sofie Emilie Rudgaard Nyrup (SN) 
Sille Sophie Christiansen (SC), Gustav Holck Normann (GN), Trine Fink (TF), Anita Egholm (AE), Søren 
Willumsen (SW), Helena Birk Wisby (HW), Ida Lindgreen Back (LB) 
 
Referent 
Helene Nørgaard 

 
1. Lukket del af mødet  
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde samt mulige punkter til evt.  
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  
4. Ændring til forretningsorden  
5. Status vedr. før-start merit  
6. Status vedr. ikke-retskravsstuderende MedIS kandidat  
7. Orientering om optagelse på uddannelserne  
8. Opfølgning på behandling af semesterbeskrivelser til E24  
9. Igangsættelse af proces vedr. valg til årets underviser (efterårssemesteret)  
10. Behandling af Danmarks studieundersøgelser  
11. Behandling af rapporter om krænkende adfærd Danmarks studieundersøgelser  
12. Behandling af studiemiljø på baggrund af data fra SurveyXact  
13. Behandling af dimittendundersøgelse for MedIS og Medicin  
14. Godkendelse af politik for studiesalsøvelser og guide til udvikling af case materiale  
15. Eventuelt  
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Opfølgningspunkter fra mødet: 
Pkt. 3: Ansøgning om ændring af bedømmelsesform i psykiatri 
Pkt. 15: Ønske om optag af 250 studerende på medicin kandidat 
 
1. Lukket del af mødet  
For studienævnets faste medlemmer. 
Under punktet var der behandling af dispensationsansøgninger, drøftelse af sagsbehandlingsprincipper 
samt orientering fra studievejledningen.  
 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde samt mulige punkter til 
eventuelt 
Punkt til eventuelt: Ønske om 250 studerende på medicinuddannelsen.   
 
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  
Studienævnsformand - Meddelelser og opfølgningspunkter fra sidste møde: 
 
Erfaringsudveksling med Studienævn på AU  
Der har været afholdt møde på AU vedr. erfaringsudveksling i afgørelsessager.  
LBT, HN, SB og Louise Vejen Klit Kolind deltog.  

 
Opstramning på procedure for gruppeopsplitning 
SB gjorde opmærksom på at ved henvendelser om gruppeopsplitning skal sagerne ses fra alle sider.  

 
Optag på MedIS kandidat 
MedIS / BM: 
25 optagne – 17 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 8 

  
MedIS / MMA: 
24 optagne – 19 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 5 

  
MedIS / TM: 
28 optagne – 25 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 3 

  
Status af behandling af betinget kandidatoptag 
Medicin: 4 ansøgninger blev godkendt og 4 ansøgninger blev afslået.  
MedIS: 2 ansøgninger blev godkendt og to ansøgninger blev afslået.   

 
Møde i censorformandskabet for lægeuddannelsen i Danmark den 30. oktober 
Der afholdes møde i censorformandsskabet den 30. oktober fra 12-15, hvor Torben Moos deltager 
som VIP og HN som administrativ kontaktperson til censorformandsskabet.  
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Samme dag fra 16-18 afholdes der Censorstormøde i censorkorpset for lægeuddannelsen i Danmark, 
hvor alle censorer er velkommen.  
Studienævnet diskuterede ændringen i studieordningen 2026, hvor 4. semesters projekter ændres fra 
ekstern til intern censur og censorformandsskabets bekymring vedr. intern censur. Anbefalingen fra 
censorformandsskabet er 4 studerende i projektgrupperne. TF sagde at dette vil være svært at få 
optimal kvalitet i projekterne, når der kun er 32 timers vejledning jfr. HST’s timeregnskab. Studienævnet 
var enige om, at det er optimalt med 4 studerende i projektgrupperne.  
  
Studienævnsseminar 19. og 20. marts 2024 
Studienævnsseminaret vil i år blive afholdt på Comwell i Middelfart. Comwell H.C Andersen i Odense 
hvor seminaret tidligere er afholdt er booket disse datoer.  
 
Planlægningsmøde vedr. ny studieordning på 2. og 3. semester 
Semesterkoordinatorer og modulansvarlige for 2. og 3. semester bachelor er indkaldt til møde for at 
planlægge undervisningen ifm. ny studieordning. Mødet afholdes den 10. oktober.  
 
Retningslinjer for udarbejdelse af skriftlige eksamenssæt på SUND 
SB gennemgik Fakultetets stringente retningslinjer for udarbejdelse af skriftlige eksamenssæt på 
SUND. Det er nu helt klart i proceduren, hvordan involverede skal forholde sig ved fejl i eksamenssæt 
og hvem der gør hvad. Studienævnet vil fremadrettet blive inddraget i processen, hvis fejl i 
eksamenssæt resulterer i omprøver. 
JKK forklarede at der har været meget uheldige episoder på SUND med genbrug af eksamenssæt og 
derfor er der behov for en stramning på området. 
TF udtrykte bekymring for de meget stramme retningslinjer. SB sagde at der er i øjeblikket pågår en 
diskussion mellem HST og Fakultetet om retningslinjerne.  
 
Flytning af hjemmeside for studienævn for medicin 
På baggrund af at studienævnet for medicin er forankret på Klinisk Institut fra 1. september 2023 er 
studienævnets hjemmeside pr. 1. september 2024 flyttet til klinisk institut. 
 
Ønske om ekstra eksamens dag for modulet ”Designing and Evaluating Pharmacological 
Research” 
Studienævnet godkendte en ekstra eksamens dag på baggrund af mange studerende. 
 
Ændring til 7-trins-skala i psykiatri 
Ansøgning om 7-trins-skala i psykiatri i stedet for bestået/ikke bestået er sendt til prodekanen. 
Prodekanen har efterfølgende oplyst, at han ønsket yderligere uddybning af ansøgningen, inden han 
træffer en afgørelse.   
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Næstformand 
Afbud fra næstformand 
 
Studieleder  
Forslag om at de studerende ikke har mulighed for selv at vælge pladser til skriftlige eksaminer 
JKK informerede om at studiesekretærerne på bachelor har indsendt forslag om nummerering ved 
afholdelse af skriftlige eksaminer. De studerende får fremover udleveret et bordnummer, når de tjekker 
ind. Studienævnet godkendte forslaget. 
 
Generativ AI 
SRP informerede om at der er udarbejdet en formular som skal inkluderes i specialerapporten. På 
formularen skal det tilkendegives, hvad AI er brugt til i rapporten. Dette afprøves i efteråret på 1. og 3. 
semester MedIS kandidat. Formularen vil blive evalueret på et senere tidspunkt.  
 
Observatører 
Studievejledningen informerede om at Caroline Pilkjær Houmøller har orlov.  
Der er mange henvendelser vedr. studieskift og meget arbejde med ny studieordning.  
Der arbejdes på tættere samarbejde med de andre vejledere på SUND.  
Studiepraktik afholdes til oktober og der planlægges oplæg på 1., 3. og 5. semester bachelor.  
Studievejledningen fortalte, de har tæt samarbejde med Kristine Uldal Knudsen vedr. kompleksiteter 
omkring klinikken.  
 
4. Ændring til forretningsorden  
JKK fremlagde forslag om ændring til forretningsorden, da Hjørring fortsat får større andel af 
medicinkandidatuddannelsen. Derfor foreslog JKK at det indskrives i forretningsordenen at 
studiekoordinatorer for RHN og AAUH er faste observatører.  
Studienævnet godkendte forslaget.   
 
5. Status vedr. før-start merit 
MedIS studerende optaget på medicin: 22  
Sygeplejersker optaget på medicin: 8 
Andre professionsbachelorer optaget på medicin: 1 jordemoder, 1 fysioterapeut 
Sygeplejersker optaget på MedIS: 4 
Andre professionsbachelorer optaget på MedIS: 1 radiograf, 1 bioanalytiker, 1 fysioterapeut 
 
6. Status vedr. ikke-retskravsstuderende MedIS kandidat  
MedIS / BM: 
25 optagne – 17 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 8 
MedIS / MMA: 
24 optagne – 19 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 5 
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MedIS / TM: 
28 optagne – 25 af disse kommer fra bacheloruddannelsen i MedIS 3 
 
7. Orientering om optagelse på uddannelserne  
158 nye studerende er startet på medicin kandidat. 3 er optaget, men holder barsel indtil næste år. 
MedIS og Medicin bachelor er fyldt op til 100 på MedIS og 179 på medicin. De endelige tal kendes efter 
studiestartsprøven.  
 
8. Opfølgning på behandling af semesterbeskrivelser til E24  
Alle semesterbeskrivelser ligger på hjemmesiden.   
 
9. Igangsættelse af proces vedr. valg til årets underviser (efterårssemesteret)  
De studerende i studienævnet skal med input fra øvrige studerende vælge en videnskabelig 
medarbejder til Årets Underviser. Udvælgelsen skal ske på baggrund af kriterierne. Studiesekretæren 
udsender en mail på Moodle, som er formuleret af de studerende i studienævnet, om at det er tid til at 
kåre studienævnets Årets Underviser. Mailen indeholder et link, som de studerende kan tilgå og udfylde 
et spørgeskema, hvormed de indstiller en underviser.  
 
10. Behandling af Danmarks studieundersøgelser, MedIS og Medicin Aalborg Universitet 
SB orienterede om at de studerende har modtaget et spørgeskema i E-Boks fra Danmarks 
studieundersøgelse. 1/3 af vores studerende har svaret på spørgeskemaundersøgelsen.  
 
BA: Rigtig god bachelor medicin og medis er yderst tilfredse med de fysiske rammer.  
Høj tilfredshed med det digitale læringsmiljø og undervisernes brug af dette.  
Størsteparten af de studerende angiver at have et godt samarbejde og trivsel.  
 
En del af studerende er i tvivl, om de har valgt det rette studie. Procentdelen er den samme for MedIS 
og Medicin, underordnet om det er BA og KA. 
 
En lille del af de studerende har opfattelsen ”at de ting de lærer kan de ikke få til at passe ind i større 
sammenhæng”.  Studiet er nøje planlagt med en stor sammenhæng i studiet. I den nye studieordning 
bliver dette endnu klarere, da fagene er blevet større, og der er mere tid til fordybelse.  
De BA-studerende ønsker generelt at være mere inddraget i forskning, hvilket både MedIS og medicin 
bliver på kandidaten. 
 
KA medicin: Der er mindre tilfredshed med det fysiske og digitale studiemiljø end på bacheloren.  
Dette vil klart blive forbedret for de studerende, der har klinik på NAU, hvor der også er adgang til SUND 
bygningen. Nogle af spørgsmålene i undersøgelsen er ikke så relevante for medicin KA.  
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De er tilfredse med det sociale miljø, nogle føler sig dog ensomme.  Der er 5 af 112 der ikke føler sig 
rigtig-godt-tilpas. 
 
KA MedIS: Er glade for det fysiske studiemiljø, de angiver færre udfordringer end medicin.  
 
11. Behandling af rapporter om krænkende adfærd Danmarks studieundersøgelser 
Medicinuddannelsen 
SB orienterede om rapport om krænkende adfærd. I studiemiljø undersøgelsen bliver angivet, at der er 
stor trivsel, er der flere der har oplevet krænkende adfærd.  Altovervejende opgives det, at den 
krænkende adfærd (40 til 50) er oplevet som at blive ignoreret eller udelukket fra studiefælleskabet.  
 
Studievejledningen oplyste, at det er svært at få alle med, hvis studerende ikke er med på at blive 
inkluderet. Der er også cases, hvor studerende ikke er skyld i udelukkelsen.  
SPS-studerende føler sig mere udenfor, fordi man altid ved alt hvad der foregår på de sociale medier.  
 
Der er forhold i rapporten om krænkende adfærd overfor studerende på medicin kandidat fra patienter.  
JKK oplyste at der arbejdes på forståelsen af, hvad det vil sige at være professionel som læge. Det er 
ikke personligt at patienterne eller pårørende skælder ud, når de er frustrerede over deres eller 
familiens sygdom. Studienævnet diskuterede udfordringerne. 
 
Der var diskussion om at færre melder sig til arbejde i frivillige foreninger. Medicinere knytter kontakter 
gennem frivillige foreninger og organisationer.  
JKK opfordrede til at det bredes mere ud, at de studerende kan deltage i frivillige organisationer. SUND 
messe er en oplagt mulighed, hvor alle foreninger er med. SUND messe er for alle semestre og er nu 
skemalagt.  
Der kommet gang i studenterorganisationerne efter Corona-pandemien. Studenterorganisationer er 
dog udelukkende oprettet på universitetets danske hjemmesider, hvilket er en udfordring for 
udenlandske MedIS kandidatstuderende. Det vil derfor være en god løsning, at organisationen også var 
på den engelske hjemmeside. 
JJ fortalte at det er svært at få 1. semester studerende med, blandt andet fordi tutorerne får besked på 
at 1. semester studerende ikke må deltage i aktiviteter uden for studiet blandt andet foreningsarbejde.  
Studienævnet var enige om, at der skal reklameres for FAK-sund og MedIS- og Medicinerrådet for at få 
flere studerende med på tværs af semestrene.  
  
12. Behandling af studiemiljø på baggrund af data fra SurveyXact  
SB gennemgik evaluering af studiemiljøet. En del af de problemer der er opgivet i rapporten, som fugt, 
er blevet løst da ventilationen til omklædningsrum er om konstrueret, så ventilationen nu kører 
konstant 
Studienævnet var enige om, at udfordringen med teknikproblemer er store. SB oplyste at IT-
funktionerne i undervisningslokalerne bliver ”plug and play”. 
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Der er problemer med lokaler midt i bygningen, som ikke kan udluftes, så der bliver indelukket.  
For kort pause til studerende, hvor der ikke er tænkt ind, at studerende skal flytte lokationer. Mere af 
undervisningen bliver samlet i SUND, AAU, dog er 30 minutters frokostpause meget kort. Dette er 
fastsat af universitetet i lokale-booking systemet. 
 
13. Behandling af dimittendundersøgelse for MedIS og Medicin  
Studienævnet behandlede dimittendundersøgelser for MedIS og Medicin. 
Medicin: 
Dimittender fra medicin kandidat er i arbejde i KBU-stillinger. Dermed udnytter alle de studerende den 
uddannelse de har fået på Medicin uddannelsen på AAU målrettet.  
MedIS:  
De studerende får arbejde og 25% er ph.d studerende. Dvs. at det er meget stor del af en årgang, som 
er forskningsaktive efter studiet. SRP oplyste at der formentligt er endnu højere søgning til ph.d studier i 
de kommende årgange.  
 
14. Godkendelse af politik for studiesalsøvelser og guide til udvikling af case materiale  
Politik for studiesalsøvelser 
LBT orienterede om udarbejdet politik for studiesalsøvelser.  
TF foreslog at dokumentet medsendes skabelon til semesterbeskrivelse hvert år.  
Politikken lægges ud på hjemmesiden og vil blive præsenteret på semesterkoordinatormøderne.  
Modulansvarlige vil i efter året blive inviteret med til semesterkoordinatormøderne.  
LBT sagde at der også ses på at udarbejde en funktionsbeskrivelsen for modulkoordinatorer. 
Politik for studiesalsøvelser lægges på hjemmesiden.  
 
Guide til udvikling af casemateriale (guide to case) 
LBT sagde at der ses på hvordan der kan optimeres på cases. Der er udviklet en guide til udvikling af 
case hvor flere har været involveret. Herudover er der sat en proces i gang, hvor der arbejdes med 
hvordan vi kan skabe progression i caseundervisningen. Det skal tydeliggøres at det er den faglige 
gruppe som udarbejder casene sammen. Der vil blive set på caseundervisere senere. LBT oplyste at 
det er den modulansvarlige som har ansvar for case materialet og kvaliteten.  
LBT oplyste at ”Guide to case” sendes til alle modulansvarlige som efterfølgende har ansvar for at 
sende ud til alle casevejledere.  
 
15. Eventuelt  
Ønske om optag af 250 studerende på medicin kandidat 
GN udtrykte bekymring for Dekanens udmelding vedrørende ønske om det ansøgte optag af 250 
studerende på medicin kandidat. Studienævnet diskuterede dette og udtrykte bekymring for 
undervisningskvaliteten, hvis der kommer yderligere studerende. Studienævnet gjorde opmærksom på, 
at de føler sig udelukket fra beslutningsprocessen.  
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MedIS-rådet var bekymrede for at om det kunne resultere i nedskæring af MedIS-uddannelsen.  
SB har efterfølgende taget kontakt til Dekanatet der oplyser at de er klar over problematikken, men at 
der at det på ingen måde vil komme på tale at nedskære MedIS uddannelsen. Ydermere er der lagt en 
klar plan for at holde kvalitet i uddannelserne, samt sikre at der vil være nok klinikpladser på medicin 
kandidat, når det øgede optag når dertil. Det er udelukkende Dekanatet i samarbejde med 
forskningsministeriet som afgør proportioneringen af Medicin uddannelsen.  
Efter mødet er det blevet aftalt, at Prodekan for uddannelse Jeppe Emmersen deltager i 
studienævnsmødet den 24. september og fortæller om baggrund for øget optag samt, hvordan det er 
sikres at den faglige kvalitet i uddannelserne sikres fremadrettet.  
 


